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Närvarande 

Ledamöter: ordförande Agnetha Mbuyamba          RBU 

Margareta Lilliestråle FA 

Åsa Borgström  NHR 

Anne-Louise Larsson-Kapp DHR 

Urban Fernquist SRF  

 

Sekreterare:   Solveig Blid 

 

Tjänstemän: stadsdelsdirektör Göran Månsson 

 avdelningschef Inger Outzen § 1-6, 8 

 enhetschef  Thomas Björnstad 

  enhetschef  Håkan Wiegandt  

  uppsökare  Lena Hämäläinen § 7 

  uppsökare  Ulrica Gustafson § 7 

 

Nämndens presidium  Helena Bonnier (m) ordf. § 1-6 

   Rolf Lindell (s) vice ordf. § 1-6 

 

Frånvaro:   Douglas Sagell     

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Hjorten, kl. 13.30-

16.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Mötet inleddes med att Agnetha Mbuyamba hälsade alla välkomna och 

informerade om att ledamoten Anita Åkerhielm avlidit den 13 april. Därefter 

öppnades sammanträdet.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. Till övriga frågor anmäldes följande:  

1. Förslag på möte tillsammans med handikappråden på Kungsholmen och 

Norrmalm, för diskussion om de verksamheter de tre förvaltningarna har 

ett organiserat samarbete kring 

2. Barnfrågor 
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3. Skrivelse från SRF om heminstruktörer och situationen för synskadade 

samt förvaltningens svar på skrivelsen 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Anne-Louise Larsson Kapp utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha 

Mbuyamba justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104,  

2008-05-05 efter klockan 9.00. Agnetha Mbuyamba har dessförinnan fått 

protokollet via e-post och kunnat lämna synpunkter. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2008-04-03 godkändes och lades till handlingarna. Från 

föregående sammanträde har frågan om ansvaret för kostnaden vid transport av 

barn med särskilda behov, när korttidsverksamheten ska göra en utflykt, fått ett 

svar. Det är korttidsverksamheten som har kostnadsansvaret.  

 

§ 6. Nämndens presidium, Helena Bonnier (m) och Rolf Lindell (s) 

Enligt handikapprådens instruktioner ska ett möte per år hållas tillsammans med 

stadsdelsnämndens presidium. 

 

Diskussionen inleds med att Agnetha berättade att hon varit på en konferens om 

bl.a. sysselsättning för personkrets 3, och hört en föreläsare från Canada berätta 

om positiva erfarenheter av att ordna sysselsättning för målgruppen, bl.a. inom 

barnomsorgen. 

 

Presidiet instämmer i att det i Sverige fortfarande finns mycket att utveckla inom 

området. För en positiv utveckling och en fungerande lösning behövs både 

ekonomiska förutsättningar, drivkraft och insatser från sannolikt både 

frivilligsektor och samhällssystemet. Gällande tillgänglighetsanpassning av yttre 

miljön görs och har det gjorts stora satsningar i staden.  

 

Under diskussionen gjorde handikapprådet följande uttalanden: 

 När det gäller sysselsättning/praktik/arbete för personer med 

funktionsnedsättning bör den offentliga arbetsgivaren vara föregångare, 

t.ex. starta försöksverksamheter med hjälp av projektmedel. 

 Det saknas en plan för hur Östermalm ska tillgänglighetsanpassas och 

där olika gruppers behov tillgodoses. Planen bör kommuniceras med 

handikapprådet. T.ex. synskadade har svårt att ta sig fram bl.a. för att det 

saknas markeringstejp på många ställen, vilket är mycket lätt avhjälpt. 

Kommunen bör ta ett större initiativ till att göra en plan för hur 

tillgänglighetsanpassningen systematiskt ska gå tillväga.  

 Gällande heminstruktörer och hemstödsverksamhet så är det sannolikt på 

sikt lönsamt att ha sådan verksamhet eftersom den förebygger olyckor i 

hemmet. På Östermalm omfattas enligt uppgift numer inte hörselskadade i 

heminstruktörens ansvarsområde.  
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 ”Hemfixarverksamhet” finns för äldre, varför kan inte yngre personer 

med funktionsnedsättning få hjälp i hemmet med att spika upp tavlor etc. 

 Hur ser nämnden på handikapprådets roll, ledamöterna får ta del av 

mycket skrivelser men tillfrågas inte direkt som sakkunniga i särskilda 

frågor. 

 Om en heminstruktörstjänst fanns för personer med funktionsnedsättning 

under 65 år skulle fler personer använda tjänsten. Nu när tjänsten köps in 

vid behov vet inte de enskilda brukarna om att tjänsten går att få, och 

efterfrågar den därför inte.  

 

Bland presidiets svar/kommentarer yttrades följande: 

 Handikapprådets synpunkter på förvaltningens skrivelser kommer 

nämndens ledamöter tillgodo inför beslutfattande och det är viktiga 

synpunkter att få ta del av inför att fatta beslut. När det gäller kommande 

verksamhetsplanering så kan frågan utvecklas om ifall handikapprådet kan 

komma in tidigare i processen.    

 ”Hemfixare” finns i stadsdelen för äldre och tjänsten har kapacitet att 

utföra fler tjänster. Huruvida tjänsten går att använda för personer med 

funktionsnedsättning är en fråga om både gällande regelverk och om 

kostnader. Frågan kan gå att lösa lokalt. Frågan kan också ev. drivas 

tillsammans med kommunstyrelsens handikappråd för att starta en 

försöksverksamhet. 

 Gällande tillgänglighetsanpassning av t.ex. bibliotek och andra lokaler så 

bör förvaltningens kunna vara behjälplig i att framföra synpunkter/behov. 

Kommunstyrelsens handikappråd och t.ex. kulturnämndens handikappråd 

går det också att samarbeta med för att trycka på i särskilda angelägna 

frågor. Ev. kan arbetet lokalt utvecklas om vad som behöver prioriteras 

gällande tillgänglighetsanpassning. 

 Ett aktivt råd lyckas sannolikt bättre i att driva igenom frågor än ett mindre 

aktivt råd. I de stora bostadsområden som kommer att byggas inom 

Östermalm är det viktigt att bevaka tillgänglighetsaspekterna. 

Handikapprådet är en viktig rådgivande resurs. 

 Mycket går att diskutera och genomföra tillsammans med tjänstmännen 

inom förvaltningen, utan att politiken är inblandad. Ekonomiska 

prioriteringar beslutas av politiken men delar av innehållet kan diskuteras 

och beslutas lokalt av tjänstemännen.  

 

Göran Månsson påpekade att det inte är några resurshinder för att personer under 

65 år med funktionsnedsättning kan få s.k. ”fixarhjälp". Förvaltningen ska 

undersöka om det finns några formella hinder för det. 

 

Handikapprådet uppfattar att de har stort engagemang och egna erfarenheter 

inom området och arbetar aktivt för att försöka driva frågor. Bl.a. har 

handikapprådet har under många år försökt driva frågan om sysselsättning för 

personkrets 3, utan resultat. 
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§ 7. Socialtjänstens uppsökare Ulrica Gustafson och Lena Hämäläinen  

Ulrica Gustafson och Lena Hämäläinen arbetar som uppsökare riktat mot personer 

med psykisk funktionsnedsättning respektive personer med beroendeproblematik.  

 

Ulrica och Lena arbetar ofta tillsammans och gör hembesök tillsammans. De söker 

upp och kontaktar personer som de via hyresvärdar, polisen, vänner, anhöriga etc. 

får information om kan behöva stöd från Socialtjänsten. De får information från 

hyresvärdar om personer som riskerar att avhysas och tar kontakt med dem.  

 

Uppsökarna samarbetar mycket med stadens centrala uppsökarenhet, som arbetar 

kvällar, nätter och helger. De försöker motivera personer över 20 år med psykisk 

ohälsa och/eller beroendeproblematik att söka hjälp.  

 

Gällande hemlöshet så berättar de att antalet hemlösa i staden ligger ganska 

konstant, men att gruppen unga män med invandrarbakgrund ökar.  

 

§ 8. Tertialrapport 1 

Kommunfullmäktiges anvisningar till tertialrapport 1 har skickats ut med utskicket 

till mötet.  

 

I T1 ska förvaltningen redovisa prognostiserat budget för året, utifrån resultat från 

årets fyra första månader, och hur åtagande och mål i verksamhetsplanen för 2008 

kommer att uppfyllas eller redan har uppfyllts. Rapporten ska vara klar 2008-05-

08 och arbetet pågår för fullt f.n.  

 

För förvaltningen som helhet och för Socialtjänsten prognostiseras en budget i 

balans. F.n. finns ett överskott inom omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning, men den prognosen är osäker eftersom alla 

nivåbedömningar som ska göras av bedömningskansliet ännu inte är klara. 

Äldreomsorgen visar en bättra budgetprognos än tidigare år p.g.a. ändrade behov 

hos målgruppen och mera likställd behovsbedömning.  

 

De flesta mål och åtaganden beräknas uppfyllas, undantag är bl.a. andel 

upphandlad verksamhet i konkurrens, som beror på att upphandling av 

verksamheterna inom socialpsykiatrin kommer att påbörjas under hösten 2008 och 

avslutas under 2009 samt inom försörjningsstödverksamheten där vissa 

utbildningsinsatser fått skjutas på framtiden p.g.a. omorganisationen, väntetiden 

på två veckor inte kunnat hållas p.g.a. hög arbetsbelastning efter omorganisationen 

m.m.   

 

§ 9. Aktuell info om upphandlingen av Gärdets gruppbostäder m.m 

Anbudstiden har nu gått ut och de inkomna anbuden är öppnade. Från vecka 19 

kommer arbetet med att utvärdera de inkomna anbuden att börja. Sekretess råder 

gällande hur många anbud som inkommit och från vilka leverantörer. Förslag på 

ny utförare för verksamheten kommer att presenteras för brukarrepresentanten, 

den politiska referensgruppen och för arbetstagarorganisationerna under vecka 22.    

 



PROTOKOLL 

SID 5 (5) 

 

 5 

s 
 

§ 10. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 

Inga synpunkter eller frågor framkom.  

 

§ 11. Övriga frågor 

1. Förslag på möte tillsammans med handikappråden på Kungsholmen och 

Norrmalm, för att prata om de verksamheter de tre förvaltningarna har ett 

organiserat samarbete kring 

 

Solveig Blid ger ordf. kontaktuppgifter för handikapprådens sekreterare på 

Kungsholmen och Norrmalm. Ordf. och vice ordf. kontaktar råden för ett 

gemensamt möte.  

 

2. Barnfrågor, hur har barn med särskilda behov det på Östermalm? Hur 

funderar det i skolan för barnen?  

 

Handikapprådet vill bjuda in någon representant från Barn och 

Ungdomsavdelningen för att få svar på frågorna, t.ex. Mats Claesson eller Carina 

Rasmanis.  

 

Handikapprådet bestämde att på varje sammanträde framöver ha en stående 

punkt om barnfrågor. 

 

3. Skrivelse från SRF om heminstruktörer och situationen för synskadade 

samt förvaltningens svar 

 

Solveig Blid läste upp skrivelserna.  

 

Handikapprådet uttalade att det är viktigt att en heminstruktörstjänst finns för 

både personer över och under 65 år och att gruppen hörselskadade ska omfattas 

av tjänsten. Handikapprådet uttalade också att det är obegripligt att det finns så 

stora skillnader gällande bedömningen av rätt till bistånd inom samma kommun. 

 

Förslag uppkom under mötet om att också bjuda in Dagny Mörk från Bygg klokt, 

till ett möte framöver. 

  

§ 12. Avslutning  

Ordföranden Agnetha Mbuyamba tackade alla närvarande och avslutade mötet. 


